
RADA G M I N Y 
Wteika N';£szawka 

Protokol nr XII/2015 
z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, ktora odbyla sî  w dniu 27 pazdziernika 2015 roku 

* w godz. od 15:00 do 16:50 w Osrodku Kultury w Maiej Nieszawce 
Obecni wg list obecnosci stanowi^cych zal^czniki nr 1 i nr 2 do protokolu. 

Proponowany porz^dek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia: 
a) stwierdzenie quorum, 
b) przyj?cie porz^dku obrad. 

2. Przyj?cie protokolu z XI sesji, ktora odbyla si? w dniu 17 wrzesnia 2015 roku. 
3. Rozpatrzenie projektow uchwal w sprawie: 
a) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Wielka Nieszawka 
dla cz?sci obszaru gminy Wielka Nieszawka (teren przy ulicy Mennonitow) (druk nr 1), 
b) wyrazenia zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Cierpice (dz. 
nr 67/7) (druk nr 2), 
c) wyboru lawnika do S^du Okr?gowego w Toruniu do orzekania w sprawach cywilnych na 

r \? 2016-2019 (druk nr 3), 
d) wyboru lawnika do s^du Rejonowego w Toruniu do orzekania w sprawach rodzirmych i 
nieletnichnakadencj? 2016-2019 (druknr4), 
e) zasad udzielania stypendium uczniom zamieszkalym na terenie Gminy Wielka Nieszawka 
(druk nr 5). 
4. Informacja o stanie realizacji zadan oswiatowych na terenie gminy Wielka Nieszawka za rok 
szkolny 2014/2015 (druk nr 6). 

Przerwa 

5. Informacja z dzialalnosci Komisji mi?dzy sesjami - referujq. przewodniczacy Komisji. 
6. Informacja Przewodnicz^cego Rady Gminy zrealizacjipodj?tych uchwal. 
7. Interpelacje i wolne wnioski. 
8. Zakonczenie sesji. 

Ad. 1 
^ a) XII sesĵ  Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyi Przewodniczacy Rady Gminy Ireneusz 

Smiechowski. Na wst?pie powital Pana Wojta, Pani^ Skarbnik, Pana Sekretarza, Panie i Panow 
Radnych, zaproszonych gosci i mieszkahcow gminy. 
Przewodniczacy stwierdzil, ze w momencie otwarcia obrad na stan 15 radnych obecnych jest 15, 
CO oznacza, ze jest quorum i Rada jest wladna do podejmowania uchwal, stanowisk i opinii. 
b) Nast?pnie Przewodniczqcy Rady poprosil o zglaszanie uwag do porz^dku posiedzenia, ktory 
radni otrzymali z materialami na sesj?. 
Radni nie wniesli uwag do porz^dku obrad. 
Przewodniczacy poddal pod glosowanie porz^dek obrad XII sesji Rady Gminy. Za jego 
przyj?ciem glosowalo 15 radnych, giosow przeciwnych nie bylo, giosow wstrzymuj^cych si? nie 
bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la porz^dek obrad 
XII sesji jednoglosnie. 
Ad. 2 
Przewodniczacy Rady poinformowal, ze wedlug jego wiedzy do dnia biez^cego do godz. 14-ej 
nie wplyn?ty do biura Rady Gminy zadne uwagi co do tresci protokolu z X I sesji, ktora odbyla si? 
w dniu 17 wrzesnia 2015 r. W z w i ^ k u z tym poddal pod glosowanie przyj?cie protokolu z XI 
sesji w przedstawionej tresci. Za jego przyj?ciem glosowalo 15 radnych, giosow przeciwnych nie 
bylo, giosow wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku glosowania 
protokol z XI sesji zostal przyj?ty przez Rad? Gminy jednoglosnie. 
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Ad. 3 
a) Przewodniczacy Rady poprosil wojta o wprowadzenie w temat (druk nr 1). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze na druku nr 1 przedstawiono radnym projekt 
uchwaly w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzermego gminy 
Wielka Nieszawka dla cz?sci obszaru gminy Wielka Nieszawka, teren przy ulicy Mermonitow, 
chodzi konkretnie o Olenderski Park Etnograficzny, gdzie stawiane sq. budynki, a wkrotce zostanie 
wybudowana droga przeciwpozarowa i zostanie zagospodarowany caly teren. Wojt poprosil Pani^ 
Aleksandr? Lewn^ z Biura Planowania i Architektury o zabranie glosu. 
Aleksandra Lewna - poinformowala, ze przedstawiony do uchwalenia Radzie Gminy Wielka 
Nieszawka projekt planu miejscowego zostal sporz^dzony w trybie ustawy z dnia 27 marca 2003r. 
o pianowaniu i zagospodarowaniu przestrzermym. Opracowanie miejscowego planu wymagalo 
przeprowadzenia strategicznej oceny oddzialywania na srodowisko na podstawie art. 46. pkt 1 
ustawy z dnia 3 pazdziernika 2008r. o udost?pnianiu informacji o srodowisku i jego ochronie, 
udziale spoleczenstwa w ochronie srodowiska oraz ocenach oddzialywania na srodowisko. 
Glownym zalozeniem projektu planu miejscowego przy ulicy Mermonitow bylo przeznaczenie 
terenu pod zabudow? uslugow^ - Olenderski Park Etnograficzny. Miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego jest w tym zakresie wyrazem polityki gminy ustalonej w 
Studium uwarunkowan i kierunkow zagospodarowania przestrzennego gminy Wielka Nieszawka. 
Procedure sporz^dzenia planu wojt rozpocz^l na podstawie Uchwaly Nr XXXI/122/2013 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dnia 26 lutego 2013 r. w sprawie przyst^ienia do sporz^dzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Wielka Nieszawka. Projekt zmiany 
planu wraz z niezb?dnymi dokumentami planistycznymi, w tym prognoz^ oddzialywania na 
srodowisko oraz prognoz^ skutkow finansowych, zostal opracowany zgodnie z obowi^uj^cymi 
przepisami, w tym: ustawy o piano waniu i zagospodarowaniu przestrzermym, ustawy o 
udost?pnianiu informacji o srodowisku i jego ochronie, udziale spoleczenstwa w ochronie 
srodowiska oraz ocenach oddzialywania na srodowisko, rozporz^dzeniem Ministra infrastruktury 
z dnia 26 sierpnia 2003r. w sprawie wymaganego zakresu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego oraz ustawq^o samorz^dzie gminnym. Projekt planu uwzglQdnil 
zlozone wnioski i uwagi oraz uzyskal wymagane uzgodnienia, w tym zgod? ministra rolnictwa na 
przeznaczenie terenow rolnych na cele nierolnicze, i opinie. Wraz z niezb^dnymi dokumentami 
projekt zostal wylozony do publicznego wgl^du, uwag nie zgloszono. Wi^kszosc budynkow, ktore 
znajd^ si? na tym terenie, to rekonstrukcje historyczne, dlatego zapisy planu sq_ dosyc ogolne, 
jezeli chodzi o ich wymiary. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczacy Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? komisji w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca komisji Malgorzata Wieczerzak-Maiysz - poinformowala, ze komisja na 
posiedzeniu w dn. 23 pazdziemika 2015 r. zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyi dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod glosowanie uchwal? Nr XII/59/2015 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 pazdziemika 2015 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Wielka Nieszawka dla cz?sci obszam gminy Wielka 
Nieszawka (teren przy ulicy Mennonitow) w brzmieniu jak na dmku nr 1 - stanowi zalycznik nr 3 
do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, giosow przeciwnych nie bylo, giosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
b) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody na 
nabycie w drodze darowizny nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Cierpice, 
oznaczonej geodezyjnie numerem dzialki 67/7. Dzialka ta stanowi teren komunikacji pieszej 



wzdluz dzialek budowlanych i torow kolejowych PKP. Wojt wniosi o przyj^cie uchwaly w 
przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczq.cy Komisji Zagospodarowania Przestrzermego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? komisji w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca komisji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja na 
posiedzeniu w dn. 23 pazdziernika 2015 r. zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyi dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod glosowanie uchwal? Nr XII/60/2015 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 pazdziemika 2015 r. w sprawie wyrazenia zgody na nabycie 
niemchomosci gmntowej, polozonej w miejscowosci Cierpice (dz. nr 67/7) w brzmieniu jak na 
dmku nr 2 - stanowi zalycznik nr 4 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, giosow przeciwnych nie bylo, giosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
c) 
Przewodniczqcy Rady poinformowal, ze projekt uchwaly w sprawie wyboru lawnika do Sydu 
Okr?gowego w Tomniu do orzekania w sprawach cywilnych na kadencj? 2016-2019 (dmk nr 3) 
radni otrzymali w materialach na sesj?. Nast?pnie oddal glos Przewodniczycej Zespolu ds. 
zaopiniowania kandydatow na lawnikow w celu przedstawienia opinii Zespolu. 
Radna Aniela Grela - odczytala opini? z dn. 20 pazdziemika br., Zespolu ds. zaopiniowania 
kandydatow na lawnikow, powolanego Uchwaly Rady Gminy Wielka Nieszawka nr XI/54/2015 z 
dnia 17.09.2015 r. w skladzie: Aniela Grela, Arma Kaminska Kumorek, Elzbieta Tota, Agnieszka 
Wrzesihska. Zadaniem Zespolu zgodnie z art. 163 § 2 ustawy z dn. 27 lipca 2001 roku - prawo o 
ustroju sydow powszechnych, jest wypracowanie i przedstawienie na sesji Rady Gminy opinii o 
zgloszonych kandydatach, w szczegolnosci w zakresie spelnienia przez nich wymogow 
okreslonych w w/w ustawie. Wiceprezes Sydu Okr?gowego w Toruniu p. Elzbieta Makolus 
pismem z dn. 25.05.2015r. skierowanym do Rady Gminy, poinformowala o ustalonej liczbie 
lawnikow wybieranych przez Rad? Gminy Wielka Nieszawka do poszczegolnych sydow na 
kadencj? 2016-2019: Syd Okr?gowy w Tomniu lawnik do orzekania w sprawach cywilnych - 1; 
Syd Rejonowy w Toruniu lawnik do orzekania w sprawach rodzirmych i nieletnich - 1. Pierwsze 
posiedzenie Zespolu odbylo si? dn. 23 wrzesnia br., na ktorym dokonano wybom przewodniczycej 
Zespolu - zostala niy p. Aniela Grela, oraz zapoznano si? z dokumentacjy zgloszonych 
kandydatow. W terminie do 30 czerwca 2015 r. uprawnione podmioty oraz gmpy obywateli 
dokonaly zgloszen kandydatow. Przedmiotowy dokumentacj? przeanalizowano pod kytem 
spelnienia przez kandydatow wymogow ustawowych, okreslonych w art. 158 i art. 159 Ustawy z 
dnia 27 lipca 2001 roku - Prawo o ustroju sydow powszechnych. Dokumenty zlozylo pi?c 
kandydatek na lawnikow, ktorych zgloszenia spelnialy wymagania formalne: do Sydu 
Okr?gowego w Toruniu - do orzekania w sprawach cywilnych - 3 kandydatki, do Sydu 
Rejonowego w Toruniu - do orzekania w sprawach rodzirmych i nieletnich - 3 kandydatki. 
Stwierdzono, ze wszyscy zgloszeni kandydaci spelniajy wymogi formalne, zlozyli kompletny 
dokumentacj? warunkujycy rozpatrzenie ich kandydatur na lawnikow. W dn. 20 pazdziemika br. 
odbylo si? dmgie posiedzenie Zespolu, na ktorym szczeg61owo przeanalizowano informacje 
Komendanta Wojewodzkiego Policji w Bydgoszczy z dn. 06 pazdziemika br., dotyczyce 
wszystkich kandydatow na lawnikow oraz przeprowadzono indywidualne rozmowy z 
poszczegolnymi kandydatami na lawnikow. Opini? o zgloszonych kandydatach Zespol 
przygotowal w oparciu o analizy zgloszen kandydatow, informacje Komendanta Wojewodzkiego 
Policji w Bydgoszczy oraz indywidualne rozmowy przeprowadzone ze wszystkimi kandydatami. 
Na podstawie w/w dokumentow i przeprowadzonych rozmow indywidualnych z kandydatami 
Zespol stwierdza, ze wszyscy zgloszeni kandydaci spelniajy wymogi okreslone prawem, 
niezb?dne do obj?cia zgodnego z deklaracjy stanowiska lawnika, w okreslonym przez siebie 
sydzie. Do Sydu Okr?gowego zgloszono trzy kandydatki: p. Halina Dybrowska, p. Malgorzata 
Kuzimska-Kopiwoda, p. Zofia Smolinska Zespol stwierdzil, ze zgloszone kandydatki spelniajy 



warunki do pelnienia funkcji lawnika do orzekania w sprawach cywilnych w Sydzie Okr?gowym 
w Toruniu i pozytywnie zaopiniowal ich kandydatury. Do Sydu Rejonowego zgloszono trzy 
kandydatki: p. Janin? Brohczyk, p. Ew? Krol, p. Zofi? Smolihsky. Zespol stwierdzil, ze zgloszone 
kandydatki spelniajy warunki do pelnienia funkcji lawnika do orzekania w sprawach rodzirmych i 
nieletnich w Sydzie Rejonowym w Toruniu i pozytywnie zaopiniowal ich kandydatury. 
Przewodniczacy Rady - poinformowal, ze zgodnie z art. 160 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. -
Prawo 0 ustroju sydow powszechnych, lawnikow do sydow okr^gowych oraz sydow rejonowych 
wybierajy rady gmin, ktorych obszar jest obj?ty wlasciwosciy tych sydow - w glosowaniu tajnym. 
W zwiyzku z powyzszym zachodzi koniecznosc powolania sposrod radnych komisji skrutacyjnej, 
ktora przeprowadzi wybory lawnika. Przewodniczycy zaproponowal 3-osobowy sklad komisji i 
poprosil 0 zglaszanie kandydatow. 
Do komisji skrutacyjnej radni zglosili nast?pujycych kandydatow: pana Michala Dybrowskiego, 
pana Krzysztofa Czarneckiego i paniy Arm? Kaminsky-Kumorek. Zgloszeni kandydaci wyrazili 
zgod? na prac? w komisji. 
Nast?pnie Przewodniczycy Rady poddal pod glosowanie powolanie komisji skrutacyjnej w 
proponowanym skladzie. Za powolaniem komisji glosowalo 15 radnych, giosow przeciwnych nie 
bylo, giosow wstrzymujycych si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania 
Rada Gminy jednoglosnie wybrala komisj? skrutacyjny do przeprowadzenia wyboru lawnika. 
Komisja skrutacyjna rozdala opiecz?towane karty do glosowania. Nast?pnie w glosowaniu tajnym 
zostaly przeprowadzone wybory lawnika. Po wyborach przewodniczycy komisji skrutacyjnej pan 
Krzysztof Czamecki odcz}1;al protokol z glosowania - wraz z 15 kartami do glosowania stanowi 
zalycznik nr 5 do protokolu. W glosowaniu wzi?lo udzial 15 radnych, oddano 15 waznych giosow. 
Komisja stwierdzila, ze kandydatka, pani Malgorzata Kuzimska-Kopiwoda otrzymala 9 giosow i 
tym samym zostala wybrana na lawnika do Sydu Okr?gowego w Toruniu. 
Przewodniczacy Rady stwierdzil, ze w wyniku przeprowadzonych przez komisj? skrutacyjny, w 
glosowaniu tajnym, wyborow zostala podj?ta uchwala nr XII/61/2015 Rady Gminy Wielka 
Nieszawka z dnia 27 pazdziemika 2015 roku w sprawie wyboru lawnika do Sydu Okr?gowego w 
Tomniu do orzekania w sprawach cywilnych w kadencj i 2016-2019 - stanowi zalycznik nr 6 do 
protokolu - i odczytal jej tresc. 
d) 
Przewodniczacy Rady poinformowal, ze projekt uchwaly w sprawie wybom lawnika do Sydu 
Rejonowego w Toruniu do orzekania w sprawach rodzirmych i nieletnich na kadencj? 2016-2019 
(dmk nr 4) radni otrzymali w materialach na sesj?. 
Komisja skmtacyjna rozdala opiecz?towane karty do glosowania. Nast?pnie w glosowaniu tajnym 
zostaly przeprowadzone wybory lawnika. Po wyborach przewodniczycy komisji skmtacyjnej pan 
Krzysztof Czamecki odczj^al protokol z glosowania - wraz z 15 kartami do glosowania stanowi 
zalycznik nr 7 do protokolu. W glosowaniu wzi?lo udzial 15 radnych, oddano 15 waznych giosow. 
Komisja stwierdzila, ze kandydatka, pani Ewa Krol otrzymala 9 giosow i tym samym zostala 
wybrana na lawnika do Sydu Rejonowego w Tomniu. 
Przewodniczqcy Rady stwierdzil, ze w wyniku przeprowadzonych przez komisj? skmtacyjny, w 
glosowaniu tajnym, wyborow zostala podj?ta uchwala nr XII/62/2015 Rady Gminy Wielka 
Nieszawka z dnia 27 pazdziemika 2015 roku w sprawie wybom lawnika do Sydu Rejonowego w 
Toruniu do orzekania w sprawach rodzirmych i nieletnich w kadencji 2016-2019 - stanowi 
zalycznik nr 8 do protokolu - i odczj^al jej tresc. 
e) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy zasad udzielania 
stypendium uczniom zamieszkalym na terenie Gminy Wielka Nieszawka. Rada Gminy Wielka 
Nieszawka w dn. 17 wrzesnia 2015 r. podj?la Uchwaly nr XI/57/2015 w sprawie utworzenia 
lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniow zamieszkalych na terenie Gminy 
Wielka Nieszawka. W uchwale tej ustalono, ze w ramach Lokalnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych uczniow zamieszkalych na terenie Gminy Wielka Nieszawka przyznawane 
b?dzie swiadczenie pomocy materialnej o charakterze motywacyjnym - stypendium Wojta Gminy 



Wielka Nieszawka. Stypendium b?dzie przyznawane uczniowi zamieszkalemu na terenie Gminy 
Wielka Nieszawka, po ukonczeniu drugiego roku nauki w gimnazjum, ktory uzyskal na 
swiadectwie szkolnym za ostatni rok nauki: sredniy ocen z obowiyzkowych zaj?c edukacyjnych, 
CO najmniej 4,75, ocen? z zachowania co najmniej bardzo dobry. Stypendium jest przyznawane w 
formie swiadczenia pieni?znego na okres od wrzesnia do czerwca w danym roku szkolnym. 
Miesi?czna wysokosc stypendium wynosi 100 zl. Stypendium b?dzie przyznawane na wniosek 
rodzica lub opiekuna prawnego ucznia. Wzor wniosku stanowi zalycznik do uchwaly. Do wniosku 
o przyznanie stypendium nalezy dolyczyc zaswiadczenie szkoly o sredniej ocen i ocenie z 
zachowania, bydz potwierdzony przez szkol? kserokopi? swiadectwa szkolnego za ostatni rok 
nauki. W tym roku szkolnym 2015/2016 wnioski mozna skladac do 20 listopada, w kolejnych 
latach do 10 sierpnia. Przewiduje si?, ze w tym roku szkolnym b?dzie 9 uczniow spelniajycych 
kryteria. Wojt wniosi o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu o 
opini? komisji w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca komisji Aniela Grela - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt 
uchwaly pozytywnie. Zapytala, czy konieczny jest zapis, ze „ilosc przyznanych stypendiow 
uzalezniona jest od przewidzianych w budzecie gminy srodkow na swiadczenia pomocy 
materialnej o charakterze motywacyjnym". Skoro uczen b?dzie spelnial wszystkie warunki i zlozy 
wniosek w terminie, to nie mozna mu powiedziec, ze stypendium nie dostanie, bo nie starczylo 
srodkow. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze to Rada Gminy decyduje, jakie srodki zostany 
zapisane w budzecie na ten cel. Nie b?dzie takiej sytuacji, ze srodki na stypendia w budzecie si? 
nie znajdy. Uchwala ma obowiyzywac przez kilka lat, i moze si? zdarzyc, ze nie starczy srodkow 
dla wszystkich, dlatego taki zapis jest konieczny. 
Przewodniczacy Rady otworzyi dyskusj?. 
Radny Michal Dqbrowski - zauwazyl, ze skoro stypendium ma charakter motywacyjny i 
zach?ca do osiygania lepszych wynikow w nauce, i moze si? okazac, ze uczniow spelniajycych 
warunki jest duzo, to zapis jest krzywdzycy dla tych, ktorzy znajdy si? na koncu listy i pieni?dzy 
dla nich nie starczy. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - podkreslil, ze moze si? zdarzyc sytuacja, ze srodkow w budzecie 
na stypendia w ogole nie b?dzie. Obecny sklad rady jest przychylny tej inicjatywie, a radni 
nast?pnych kadencji mogy bye nieprzychylni i nie zapiszq. srodkow na tej cel. Organ wykonawczy, 
jakim jest Wojt, musi miec podstaw? do odpowiedniego dzialania w takiej sytuacji. Obecnie nie 
przewiduje si?, aby do takiej sytuacji doszlo i stypendia b?dy wyplacane wszystkim spelniajycym 
kryteria. Nowe pomysly rzydu, 500 zl na kazde dziecko, podwyzszenie kwoty wolnej od podatku, 
spowodujy, ze pieni?dzy w budzecie gminnym b?dzie mniej. 
Radny Michal D^browski - zaproponowal, zeby wprowadzic zapis, ze pula srodkow 
przeznaczonych w budzecie na stypendia b?dzie dzielona rowno mi?dzy wszystkich uczniow, 
spelniajycych kryteria, ktorzy zlozyli wnioski. 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - poparl sugestie swoich przedmowcow dotyczyce zmiany 
zapisow. Zaproponowal, zeby zmienic zapis, ze stypendium b?dzie przyznawane nie na wniosek, 
ale obligatoryjnie, dla wszystkich spelniajycych kryteria. 
Radca prawny Beata Romanowska - wyjasnila, ze wszystkie zobowiyzania na rzecz 
mieszkahcow, muszy miec pokrycie w budzecie. Nie widzi podstaw do obaw i do zmiany zapisow 
uchwaly. Jezeli obecnie jest to kwota 900 zl miesi?cznie (9 uczniow), to do radnych nalezy 
zapisanie odpowiednich srodkow w budzecie. Wnioski b?dy skladane do 10 sierpnia, wi?c b?dzie 
wiadomo, ile pieni?dzy trzeba wyasygnowac na stypendia w budzecie na przyszly rok 
kalendarzowy. Jezeli uczeh b?dzie spelnial warunki, to dlaczego nie mialby zlozyc wniosku. 
Radna Malgorzata Kopanska-Mizeria - powiedziala, ze wnioski nalezy skladac. Przyznawanie 
obligatoryjne stypendium byloby niepotrzebnym rozdawnictwem. Jezeli ktos b?dzie spelnial 
kryteria i b?dzie potrzebowal pieni?dzy, to na pewno wniosek zlozy. Nie kazda osoba dobrze 
sytuowana b?dzie chciala taki wniosek zlozyc. Radni przy konstruowaniu budzetu powinni po 
prostu pami?tac, aby srodki na stypendia w odpowiedniej wysokosci zapisac kazdorazowo w 



budzecie. To nie sy olbrzymie pieniydze w skali calego budzetu. Mozna co roku zrobic 
rozeznanie, ilu takich uczniow b?dzie. 
Radny Krzysztof Czarnecki - zgodzil si? z Wojtem, ze moze bye coraz mniej pieni?dzy w 
budzecie gminy. Jego zdaniem stypendium powirmo bye przyznawane obligatoryjnie, niezaleznie 
czy ktos jest dobrze sytuowany, czy nie. Pieniydze majy bye nie dla rodzicow, ale dla dzieci, ktore 
sobie na nie zapracowaly dobry nauky. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - stwierdzil, ze nie widzi zadnego problemu ze skladaniem 
wnioskow. Informacja o stypendiach dotrze do uczniow w szkole, wnioski sy proste do wypisania. 
Takie same zapisy sy w arkuszach organizacyjnych szkol, warunkujyce fmansowanie nadgodzin 
posiadanymi srodkami w budzecie, bo rok budzetowy nie pokrywa si? z rokiem szkolnym. W 
przypadku, gdy zabraknie srodkow w budzecie, dodatkowe zaj?cia nie b?dy si? odbywac. To jest 
zabezpieczenie na wypadek nieprzewidzianych zdarzen, w zwiyzku z tym ten zapis w uchwale 
dot. przyznawania stypendium musi pozostac. 
Prezes NSS „Wsp61ne Gniazdo" Stanislaw Masalski - powiedzial, ze gdyby byl rodzicem, to 
chcialby wiedziec, ze jego dziecko b?dzie otrzymywalo pieniydze, bo pieniydze sluzy do roznych 
celow. Stypendium powinno bye wyplacane na wniosek, tak aby rodzice mogli podjyc decyzj?. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - zapytala, czy radni nie zastanawiali si? 
nad stypendiami dla sportowcow. Jest kilku sportowcow na terenie gminy, ktorzy sy bardzo 
aktywni i uzyskujy dobre rezultaty. Mogliby bye uhonorowani jednorazowy nagrody. Czy 
stypendia b?dy przyznawane uczniom szkol srednich. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - opowiedzial, ze stypendia b?dy przyznawane uczniom III klas 
gimnazjum, zgodnie z zapisami uchwaly. Nie b?dy przyznawane uczniom szkol srednich ani 
sportowcom, bo w przypadku stypendium sportowego rada gminy nie ma uprawnien do 
przyznawania tego typu stypendium. Wynika to z innych przepisow. 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - powiedzial, ze klub radnych „Jestesmy dla was" postanowil 
glosowac za przyj?ciem tej uchwaly, mimo ze ma zastrzezenia do § 4.1. 
Radny Michal D^browski - rozwazal przypadek, kiedy w danym roku budzetowym srodki by si? 
wyczerpaly i bylyby osoby, ktore nie otrzymalyby stypendium. Czy w nowym roku budzetowym, 
kiedy srodki w budzecie zostany zapisane w wi?kszej kwocie, ci uczniowie automatycznie 
otrzymywaliby stypendium od stycznia. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - opowiedzial, ze nie przewiduje takiego wariantu, aby pieni?dzy 

mialo zabraknyc na wyplat? wszystkich stypendiow, jednak ten punkt dotyczycy uzaleznienia 
ilosci wyplaconych stypendium od przewidzianych srodkow w budzecie, musi si? w uchwale 
znalezc. 
Przewodniczqcy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod glosowanie uchwal? Nr XII/63/2015 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 pazdziernika 2015 r. w sprawie zasad udzielania stypendium 
uczniom zamieszkalym na terenie Gminy Wielka Nieszawka w brzmieniu jak na druku nr 5 -
stanowi zalycznik nr 9 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, giosow przeciwnych nie bylo, giosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
Ad. 4 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze na druku nr 6 przedstawiono informacj? o 
stanie realizacji zadan oswiatowych na terenie gminy Wielka Nieszawka za rok szkolny 
2014/2015. W zwiyzku z art. 5a ust. 4 ustawy o systemic oswiaty Wojt Gminy jako organ 
wykonawczy samorzydu terytorialnego przedstawia informacj? z poprzedniego roku szkolnego o 
wynikach sprawdzianu i egzaminu. Radni otrzymali bardzo obszeme materialy dotyczyce 
wynikow sprawdzianu szostoklasisty w szkolach podstawowych i egzaminu gimnazjalnego. Jezeli 
chodzi o szkoly podstawowe wyniki byly bardzo dobre. Uczniowie szkol podstawowych z terenu 
Gminy Wielka Nieszawka osiygn?li z cz?sci I (j?z. polski i matematyka) o 10% wyzszy sredni 
wynik niz wynik w calym wojewodztwie i o 7% wyzszy sredni wynik niz w kraju. Srednia z 
j?zyka angielskiego byla wyzsza o 7% od sredniego wyniku w wojewodztwie i o 4% od sredniego 



wyniku w calym kraju. Gmina Wielka Nieszawka uplasowala si? na 1 miejscu w wojewodztwie 
kujawsko-pomorskim (cz?sc I - j?z. polski i matematyka) i na 2 miejscu (cz?sc II - j?z. angielski). 
Nalezy sobie zyczyc, oby bylo tak dalej. Jezeli chodzi o gimnazjum, to najwi?kszy niepokoj budzy 
slabe wyniki z j?z. angielskiego. Wyniki z tego przedmiotu odstajy od wynikow z irmych 
przedmiotow. Trzeba si? zastanowic, jak temu zaradzic. Absolwenci Gimnazjum im. Jana 
Kochanowskiego w Cierpicach dostali si? do nast?pujycych szkol: Licea ogolnoksztalcyce - 36% 
(10 uczniow), Technikum - 50% (14 uczniow), C K U i B L O K - 11% (3 uczniow), Zasadnicza 
szkola zawodowa - 4% (1 uczeh). 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu o 
opini? komisji w tej sprawie. 
Przewodniczqca komisji Aniela Grela - poinformowala, ze komisja zaopiniowala informacj? 
pozytywnie. Pogratulowala w imieniu radnych dzieciom, nauczycielom i dyrektorom, bo widac 
efekty ich bardzo ci?zkiej pracy. Poprosila dyrektor gimnazjum o wyjasnienie, dlaczego wyniki z 
j?z. angielskiego sy slabe w porownaniu do wynikow szkol podstawowych z tego przedmiotu. 
Dyrektor Gimnazjum Dorota Maslowska - powiedziala, ze na 28 zdajycych uczniow, y4 to 
uczniowie z opiniami z poradni, wymagajycy pomocy. Uczniowie muszy pisac egzamin na 
poziomie podstawowym i rozszerzonym (trudniejszy), czyli sy to tak naprawd? 2 egzaminy z j?z. 
angielskiego tego samego dnia. Egzamin piszy trzeciego dnia, kiedy sy juz bardzo zm?czeni, i 
wiedzy, ze wynik z j?z. angielskiego nie ma wplywu na ich przyj?cie do szkoly sredniej. Wynik z 
j?z. angielskiego b?dzie dopiero si? liczyl w rekrutacji do szkol ponadgimnazjalnych, dopiero w 
roku szkolnym 2018/2019, kiedy pierwszy rocznik, ktory pisal sprawdzian z j?z. angielskiego na 
koniec roku szkolnego 2014/2015, znajdzie si? w III klasie gimnazjum. Wtedy b?dzie mozna 
porownac wyniki osiygni?te na koniec szkoly podstawowej i na koniec gimnazjum. Trzeciego 
dnia egzaminow pod rzyd uczniowie sy juz bardzo zm?czeni. Pomimo zaj?c dodatkowych z 
angielskiego, uczniowie z opiniy o dysleksji i tak popelniajy bl?dy. Drugim wskaznikiem obok 
wyniku procentowego, jest skala staninowa. Taki sam stanin - 4 - jest w tym roku i z j?z. 
polskiego i z j?z. angielskiego. Czyli wedlug tego wskaznika uczniowie mieli taky samy wiedz? z 
obu j?zyk6w. Jezeli patrzy si? tylko na srednie procentowe, to rzeczywiscie wynik z cz?sci 
rozszerzonej j?z. angielskiego wydaje si? zatrwazajycy, ale tak naprawd? uczniowie napisali 
egzamin podstawowy i rozszerzony na takim samym poziomie jak j?z. polski. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod glosowanie Informacj? o stanie realizacji 
zadan oswiatowych na terenie gminy Wielka Nieszawka za rok szkolny 2014/2015w brzmieniu 
jak na druku nr 6 - stanowi zalycznik nr 10 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, giosow przeciwnych nie bylo, giosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la 
informacj? jednoglosnie. 

Przewodniczqcy Rady oglosil 10-minutow^ przerw .̂ 
Po przerwie Przewodniczacy wznowil obrady. 

Ad. 5 
Przewodniczacy Rady oddal glos Przewodniczycym Komisji w celu zlozenia informacji z 
dzialalnosci komisji mi?dzy sesjami, i tak: 

a) Przewodniczqca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja spotkala si? 
mi?dzy sesjami 2 razy, w dn. 25 wrzesnia oceniala efektywnosc pracy Urz?du Gminy w 
zakresie utrzymania infrastruktury gminnej (wodociygi, kanalizacja, drogi, zabezpieczenia 
przeciwpowodziowe Gminy itp.) w roku 2014 na podstawie wlasnego rozeznania oraz 
sygnalow od mieszkahcow gminy Wielka Nieszawka, przy goto wanie inwestycji gminnych 
zaplanowanych na rok 2015 na podstawie wybranego zadania/zadah oraz efektywnosc 
dzialan Urz?du Gminy w zakresie ochrony srodowiska (m.in. dzikie wysypiska smieci, 
wprowadzanie do srodowiska szkodliwych substancji, zadrzewienia itp.), w dn. 23 
pazdziemika opiniowala materialy na sesj?. 
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b) Przewodniczqca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela -
poinformowala, ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 22 pazdziemika opiniowala materialy 
na sesj?. 

c) Przewodnicz^ca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska -
poinformowala, ze komisja nie odbywala spotkan mi?dzy sesjami. 

d) Przewodniczqca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, 
ze komisja nie spotykala si? mi?dzy sesjami. 

Ad. 6 
Przewodniczqcy przedstawil informacj? z realizacji uchwal podj?tych na X I sesji Rady Gminy, 
ktora odbyla si? w dniu 17 wrzesnia 2015 r. 

Ad. 7 
Radny Krzysztof Czarnecki - pomszyl nast?pujyce kwestie: 
- w imieniu mieszkanki Cierpic prosil o zainstalowanie lampy na ul. Bydgoskiej, 
- zapytal czy jest mozliwosc budowy placu zabaw w poblizu RSP w Wielkiej Nieszawce, 
- jaki jest kosztorys wykonania kanalizacji na ul. Bukowej w Malej Nieszawce. 
Radny Michal D^browski - nawiyzujyc do opublikowanej informacji dotyczycej zadan 
wskazanych do realizacji w ramach budzetu partycypacyjnego, powiedzial, ze nie podano kwot 
realizacji poszczegolnym zadan. Zapytal, jaki bylby koszt utrzymania tablicy informacyjnej 
(telebim) zapisanej jako zadanie ogolno gminne. Zastanawial si?, co nalezy rozumiec przez 
generowanie zbyt duzych kosztow b?dycych powodem odrzucenia zadania polegajycego na 
zakupie biletow wst?pu na basen. Jest to koszt jednorazowy i innych kosztow nie genemje. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - poruszyla nast?pujyce kwestie: 
- poinformowala o pismie przewodniczycej Komisji Statutowo-Regulaminowej do soltysow w 
sprawie zmiany statutow solectw. Soltysi chcieliby najpierw zapoznac si? z projektami tych 
statutow przy goto wanych przez komisj? przy wspolpracy z radcy prawnym, aby nast?pnie moc 
wniesc do nich swoje uwagi. Nie znajyc tresci tych projektow i obowiyzujycych przepisow prawa 
w tym zakresie, trudno soltysom wypowiedziec si? w tej materii, 
-10 listopada w Szkole Podstawowej w Malej Nieszawce b?dzie miala miejsce profilaktyczna 
akcja stomatologii dzieci?cej dla wszystkich uczniow Szkoly Podstawowej w Malej Nieszawce i 
100 uczniow ze Szkoly Podstawowej w Cierpicach. Ta charytatywna akcja organizowana jest 
przez firm? L U X M E D z Warszawy w ramach podzi?kowania za jej prac? w PCK. Jedyne koszty 
to zapewnienie obiadu 17 stomatologom i przewoz dzieci ze Cierpic, dlatego prosila o pomoc 
finansowy. 
Soltys Solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - zapytal o mozliwosc oswietlenia placu zabaw i 
silowni na Kykolu i czy przy ul. Ogrodowej powstanie przystanek na „zydanie", zgodnie z 
zapowiedziami. 
Soltys solectwa Brzoza Jozef Kumorek - zapytal, jaki procent mieszkahcow gminy bralo udzial 
w wyborach. Jako soltys staral si? zaktywizowac mieszkahcow Brzozy do wzi?cia w nich udzialu. 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - zapytal o termin rozpocz?cia zaj?c na basenie w ramach 
programu „Maly Mistrz". 
Mieszkaniec Malej Nieszawki Jan Dqbrowski - powiedzial, ze ponad polowa wnioskow 
zgloszona do realizacji w ramach fiinduszu partycypacyjnego zostala odrzucona bez 
powiadamiania autorow tych wnioskow, co jest sprzeczne z zapisem regulaminu. We wniosku 
dotyczycym telebimu brak jest jego lokalizacji. 
Radna Malgorzata Kopanska-Mizeria - zapytala, czy zostala powolana komisja do spraw 
opiniowania wnioskow, jezeli tak, to kto znalazl si? wjej skladzie. 
Radna Agnieszka Wrzesinska - odpowiadajyc na wystypienie soltys Pani Brygidy Czapiewskiej, 
poinformowala, ze celem pisma skierowanego do soltysow i rad soleckich bylo poznanie ich 
propozycji, zanim komisja przyst^i do dokonywania jakichkolwiek zmian w statucie. 
Radna Aniela Grela - poinformowala o zlozonym przez mieszkahcow pismie odnoscie 
oswietlenia ul. Ogrodowej. Jest to droga bardzo ucz?szczana przez dzieci chodzyce do szkoly. 
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mieszkahcow jezdzycych do pracy i do kosciola. Przejezdzajy tamt?dy autobusy Arrivy i gimbus. 
Jest tam bardzo niebezpiecznie. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiadajyc na poruszone kwestie, poinformowal, ze: 
- jezeli chodzi o budzet partycypacyjny, uznaje wszystkie uwagi za sluszne. Budzet 
partycypacyjny jest realizowany po raz pierwszy, chodzi o zdobycie praktycznego doswiadczenia 
w tego typu przedsi?wzi?ciu, i przede wszystkim o sukces tego przedsi?wzi?cia. Nie podano kwot 
realizacji poszczegolnych zadan, poniewaz umieszczono na liscie zadania, ktorych koszt miesci 
si? w puli srodkow przeznaczonych dla poszczegolnych solectw. Jezeli jest kilka zadan, to 
wiadomo, ze ktores z nich zostanie przyj?te do realizacji w wyniku glosowania mieszkahcow. 
Regulamin dotyczy tylko roku 2016, na bazie zdobytych doswiadczeh mozna b?dzie wprowadzic 
zmiany w zapisach. Jezeli chodzi o zakup biletow na basen, nie jest to zadanie wlasne gminy, a 
tylko takie projekty mogy bye przyj?te do budzetu partycypacyjnego, 
- jezeli chodzi o oswietlenie, w porownaniu do innych gmin procent oswietlenia gminy Wielka 
Nieszawka jest imponujycy. Zostalo do wybudowania juz naprawd? niewiele instalacji, 
- jezeli chodzi o przystanek na ul. Ogrodowej, przetarg zostal rozstrzygni?ty, po podpisaniu 
umowy i wyci?ciu drzew firma przyst^i do jego realizacji, 
- jezeli chodzi o budow? sieci wodno-kanalizacyjnej na ul. Bukowej i Czeremchowej, koszt 
mozna sprawdzic w Urz?dzie Gminy, przetarg byl rozpisywany 2 razy, te dwie inwestycje lycznie 
z budowy wodociygu w Cierpicach i na ul. Wislanej, byly zaplanowane w budzecie na ten rok i 
zostany zrealizowane, 
- do podlyczenia jest oswietlenie na ul. Dobrej, Przy Lesie i Przemyslowej, 
- jezeli chodzi o zaj?cia na basenie w ramach programu „Umiem plywac", sy one realize wane 
zawsze na wiosn?. Uczniowie klas 111, ktorzy korzystajy z basenu w ramach lekcji wychowania 
fizycznego, po raz pierwszy otrzymajy certyfikat ukonczenia kursu plywania. C i , ktorzy zdadzy 
egzamin, otrzymajy kart? ply wacky, 
- jezeli chodzi o plac zabaw w Wielkiej Nieszawce, gmina ma jedny wlasny dzialk? na wprost 
pana Matemy, na ktorej moglby on powstac. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - zapytala o teren na plac zabaw w Malej 
Nieszawce. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze rozwazane sy dwie lokalizacje pod budow? 
placu zabaw i silowni, prowadzone sy rozmowy z wlascicielami tych nieruchomosci. 
Ad. 8 
Przewodniczacy Rady Gminy Ireneusz Smiechowski podzi?kowal zebranym za wzi?cie udzialu 
w XII sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknyl obrady. 

P R 2 E W O D N I C Z A C Y 
, G M I N Y 

Ireneusz Smiechowski 

Protokolowala: 
Ewa Wroblewska-Kucharska 


